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Ministrul Energiei: Cresterea pretului la gaze e dirijata de Rusia, pretul va scadea

dupa inaugurarea Nord Stream 2

Cresterea preturilor la gaze naturale e dirijata de Federatia Rusa, prin Gazprom, a afirmat, vineri,

ministrul Energiei, Virgil Popescu, pe Facebook.

 

"Referitor la preturile la gaze este o crestere pur si simplu dirijata de catre Federatia Rusa, de catre Gazprom.

Parerea mea apropo de gaze, dupa ce va fi operational Nord Stream 2 vom vedea o scadere a pretului", a sustinut

Virgil Popescu.

 

Pe subiectul preturilor la electricitate, ministrul Energiei a mentionat ca producatorii care nu folosesc surse fosile

vând în prezent energia la pretul marginal de pe piata, în contextul în care Pactul Green Deal a majorat cu peste

100% pretul certificatelor de carbon platite de producatorii de energie din surse fosile.

 

"Referitor la energie electrica, Pactul Green Deal a dus o crestere de la 22 la 55 de euro a certificatului de CO2.

Toti ceilalti producatori care nu folosesc energie fosila, care nu platesc CO2, vând energia la pretul marginal de pe

piata, de aceea este aceasta crestere, coroborata cu o crestere economica, cu o revenire din pandemie, o crestere a

energiei electrice atât în Europa cât si în Asia, unde se consuma foarte foarte mult. Atât la energie electrica, cât si

la gaze, cresterea consumului a fost foarte mare", a precizat Virgil Popescu.

 

Ministrul Energiei a afirmat ca 10 milioane de români vor primi în aceasta iarna bani de la Guvern pentru plata

facturilor de gaze si electricitate.

 

"Ce putem face? Sigur, pe lânga consumatorul vulnerabil care sper sa iasa repede din Parlament. Totodata, lucram

la doua scenarii de compensare a facturilor atât la energie electrica, cât si la gaze naturale, pentru români. Mergem

pâna la venitul mediu sau consumul mediu. Ceea ce am promis vom face si aproximativ 10 milioane de români vor

primi ajutor financiar, în aceasta iarna, pentru plata facturilor de energie electrica si gaze naturale", a declarat

Virgil Popescu.

 

Ministrul Energiei a mai aratat ca preocuparea principala a institutiei pe care o conduce este crearea de noi

capacitati de productie a energiei electrice si de dezvoltare a retelei de transport de gaze.

 

"Preocuparea principala a Ministerului Energiei, per ansamblu, este crearea de noi capacitati de productie a

energiei electrice, de întarire a retelei de transport a energiei electrice, de dezvoltare a retelei de transport de gaze

si, în paralel, reteaua de distributie a energiei electrice si a gazelor naturale, pentru a putea creste gradul de acces al

românilor la gaze naturale", a afirmat Virgil Popescu.

 

Ministrul Energiei a explicat ca a facut toate aceste afirmatii în cadrul conferintei "Black Sea and Balkans Security

Forum", unde a reiterat ca dezvoltarea energiei nucleare este esentiala pentru decarbonare.

 

"Am onorat invitatia de a participa la a cincea editie a conferintei 'Black Sea and Balkans Security Forum', la

panelul 'Opportunities in the Black Sea Region for the Energy Sector. Development, Cooperation, Supplier

Diversification'. Am vorbit despre energie, despre legatura dintre energie si Marea Neagra, despre securitatea

energetica a României, despre colaborarea cu partenerii strategici europeni si americani, despre faptul ca

decarbonare fara energie nucleara, dupa parerea mea si a multor ministri din UE si de peste Ocean nu se poate

realiza, de aceea dorim cu ardoare sa dezvoltam Unitatile 3 si 4 de la Cernavoda si, de ce nu, sa aducem tehnologii

noi, inovatoare în România în domeniul nuclear. Ne uitam foarte serios si la energia eoliana off-shore", a

mentionat Virgil Popescu. 
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